
القاهره 1 سبتمبر 2015

تقــوم مجموعــة ســيكم و جامعــة هليوبوليــس بالدعــوه الــى ورشــة العمــل التــى تهــدف 
الــى النهــوض بالزراعــه المســتدامه مــن خــال نطــاق وطنــى فــى مصــر

فــى الأول مــن ســبتمبر ســوف تقــوم ســيكم بتنظيــم ورشــة عمــل لبحــث الطــرق المحتملــه نحــو 
النهــوض بالزراعــه المســتدامه مــن خــال نطــاق وطنــى فــى مصــر والدعــوة موجهــة إلــى الأطــراف 

ــتراكاتهم. ــز اش ــة لحج المعني

يهــدف هــذا الحــدث فــى المقــام الأول الــى الاحتفــال والتنويــه بفــوز مبــادرة ســيكم بجائــزة »الأرض 
مــن أجــل الحيــاه« لعــام 2015 مــن خــال اتفاقيــة الأمــم المتحــدة لمكافحــة التصحــر. ســوف يقــوم 
ــه  ــه المصري ــط السياس ــدث خط ــة أح ــاب و مناقش ــف النق ــه بكش ــه المصري ــن الحكوم ــن م ممثلي
للمواضيــع المتعلقــه باســتصلاح الأراضــى الصحراويــه فــى الحــدث الــذى ســوف يقــام فــى جامعــة 

ــس.  هليوبولي

الجــزء الأساســى مــن هــذهِ السياســات هــو مبــادرة » المليــون ونصــف المليــون فــدان« مــن قبــل 
ــه  ــه و الاقتصادي ــه الزراعي ــدل التنمي ــادة مع ــى زي ــدف ال ــذى يه ــج ال ــذا البرنام ــه، ه ــه المصري الحكوم
فــى مصــر وتحســين أمــن الفــرد فــى نفــس الوقــت. تكمــن خبــرة ســيكم منــذ أكثــر مــن 38 عامــً 
فــى تطبيــق مبــادئ الزراعــه الحيويــه تجــاه الأرض القاحلــه وجنبــً الــى جنــب مــع بنــاء المجتمــع بمثابــة 
الــدور الفعــال مــن أجــل اعــام صانعــى القــرار بأفضــل الممارســات عــن كيفيــة توســيع نطــاق هــذه 

ــي. ــتوى الوطن ــى المس ــادئ عل المب

ســوف تقــام الورشــه تحــت رعايــة معالــى وزيــر الزراعــه الأســتاذ الدكتــور/ صــاح الديــن هــال وســوف 
ــن  ــرون م ــراء أخ ــال وخب ــون ورواد أعم ــى و أكاديمي ــرار السياس ــاع الق ــور صن ــن الحض ــن ضم ــون م يك
ــه  ــق الخاص ــة الطري ــه بخارط ــات الخاص ــات والتوصي ــة الاقتراح ــم مناقش ــوف يت ــا وس ــر و ألماني مص

ــدان«.  ــون ف ــف الملي ــون ونص ــروع »الملي بمش
 

ســوف تجــرى ورشــة العمــل باللغــه العربيــه وفــى حالــة الطلــب ســوف يكــون هنــاك ترجمــه فرديــه. 
اذا كان لديــك الرغبــه فــى المشــاركه برجــاء الاتصــال بالأســتاذه/ نجــاء أحمــد:

Naglaa.ahmed@sekem.com

لمزيد من المعلومات برجاء زيارة: 
http://www.hu.edu.eg | http://www.sekem.com | http://news.sekem.com

خلفيه عن سيكم

سيكم - مجتمع من أجل تنميه مستدامه
تعتبــر مجموعــة شــركات ســيكم جــزء مــن مبــادرة ســيكم التــى أسســها د. ابراهيــم أبو العيــش عام 
1977 لتعزيــز مبــدأ التنميــه المســتدامه فــى مصــر عــن طريــق انتــاج و تصنيــع و تســويق المســتحصرات 
الطبيــه النباتيــه و المنســوجات والمــواد الغذائيــه فــى مصــر والعالــم العربــى و فــى الســوق العالمــى 
أيضــً. وقــد تــم الاشــاده بســيكم علــى نطــاق واســع كرائــد فــى »المجــال الحيــوى فــى مصــر« وفوزها 
ــا  ــً فوزه ــرين« وايض ــد و العش ــرن الواح ــه للق ــذى ب ــل يحت ــوذج عم ــه »كنم ــل البديل ــزة نوب ــً بجائ أيض
بجائــزة » اقتصــاد المحبــه«. تقــوم مجموعــة شــركات ســيكم بالمشــاركه بجــزء مــن أرباحهــا لتمويــل 
الأنشــطه الثقافيــه والاجتماعيــه لجمعيــة ســيكم للتنميــه والتــى تديــر مــن بيــن أمــور أخــرى المــدارس 

و المركــز الطبــى وأكاديميــه للعلــوم التطبيقيــه وجامعــه غيــر هادفــه للربــح ومؤسســات أخــرى.
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Cairo, 1 September 2015 
 
SEKEM and Heliopolis University Invite to Workshop on  
Advancing Sustainable Agriculture to a National Scale in Egypt 
 
On 1. September 2015 the SEKEM Initiative will organise a workshop on pos-
sible routes towards advancing sustainable agriculture on a national scale in 
Egypt. Interested parties are invited to reserve their participation. 
 
Primarily, the one-day event aims to celebrate the recognition of the SEKEM 
Initiative as winner of the 2015 “Land for Life Award” by the United Nations 
Convention to Combat Desertification (UNCCD). Speakers from the Egyptian 
government will also unveil and discuss the latest Egyptian national policy 
plans plans on desert reclamation and related topics at the event that is to be 
held at the Heliopolis University. 
 
Core part of these policies is the Egyptian government’s "1.5 Million Feddans 
Initiative", a programme that aims to boost the agricultural and economic de-
velopment of Egypt while improving human security. The 38-year experience 
of SEKEM in applying the principles of organic agriculture to arid soils in com-
bination with community building is seen as instrumental in informing policy 
makers on best practice on how to scale these principles to the national scale. 
 
The workshop will be held under the patronage of his Excellency, Minister of 
Agriculture, Professor Dr. Salah El Din Helal, and will be attended by political 
decision-makers, academics, business leaders and other experts from Egypt 
and Germany. They plan to discuss the potential recommendations and sug-
gestions for the "1.5 Million Feddan" project roadmap. 
 
The workshop will be conducted in Arabic language with individual translation 
provided if requested. If you are interested in participating, please contact: 
naglaa.ahmed@sekem.com 
 
For more information, please see:  
http://www.hu.edu.eg | http://www.sekem.com | http://news.sekem.com  
  
Background: 
 
SEKEM – A Community for Sustainable Development 
The SEKEM-Group of companies is a part of the SEKEM Initiative founded in 1977 by Dr. Ibrahim 
Abouleish to strengthen sustainable development in Egypt by producing, processing, and marketing 
organic and bio-dynamic foodstuffs, textiles, and phyto-pharmaceuticals in Egypt, the Arab World, 
and on international markets. SEKEM has been widely praised as an “Egyptian organic pioneer” and 
has received the 2003 Right Livelihood Award (“Alternative Nobel Prize”) as a „Business Model for the 
21thCentury” and an “economy of love”. With part of their profits the SEKEM companies co-finance 
the social and cultural activities of the SEKEM Development Foundation that runs, among others, 
schools, a medical centre, an academy of applied sciences, a non-profit university, and other institu-
tions. 
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